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Question n° 11 de Mme Marie NAGY du 

19 juillet 2013. 

----------------------------------- 

 

 

Le réaménagement des boulevards du 

centre par Beliris est un projet 

envisagé depuis 2000.  Lors d’une 

interpellation à la ministre 

GROUWELS dans la commission 

infrastructure du Parlement 

bruxellois en février 2012, il 

m’avait été dit que depuis 2000 

l’initiative du réaménagement des 

avenues du centre dans le pentagone 

de Bruxelles a été reprise chaque 

année dans l’accord Beliris mais 

que Beliris avait suspendu son 

étude pour l’élaboration d’une 

demande de permis d’urbanisme dans 

l’attente de l’établissement d’un 

programme définitif pour la place 

De Brouckere et de l’approbation du 

plan communal de mobilité de 

Bruxelles-Ville. 

 

Entre-temps, ce dossier a fait 

l’objet d’une inscription pour  

« un master plan » à 640 mille 

euros en 2012 dans le budget de la 

Ville de Bruxelles. 

 

 

J’ai interpellé une nouvelle fois 

la ministre GROUWELS le 12 juin 

dernier pour savoir où en était ce 

dossier, comment Beliris avait 

avancé et quels étaient le 

calendrier et le budget total 

prévus pour le réaménagement des 

boulevards.  Elle m’a répondu que 

la situation n’avait pas évolué 

depuis 2012.  S’agissant de voiries 

communales, Beliris attend toujours 

de connaître la position officielle 

de la commune de Bruxelles-Ville au 

sujet du réaménagement.  Beliris 

prévoit un budget de 1.500.000 

euros. 

 

Pouvez-vous me dire où en est la 

Ville sur ce dossier ?  Quand est-
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De herinrichting van de 

centrumlanen door Beliris is een 

project dat gepland is sinds 2000. 

Ter gelegenheid van een 

interpellatie van Minister GROUWELS 

in de commissie infrastructuur van 

het Brussels Parlement in februari 

2012, werd er mij meegedeeld dat 

sinds 2000 de herinrichting van de 

centrumlanen in het pentagoon elk 

jaar opgenomen werd in het Beliris-

akkoord maar dat Beliris haar 

studie voor het uitwerken van een 

aanvraag tot stedenbouwkundige 

vergunning had uitgesteld in 

afwachting van het opstellen van 

een definitief programma voor het 

De Brouckereplein en van de 

goedkeuring van het gemeentelijk 

mobiliteitsplan van Brussel-Stad. 

 

Intussen heeft dit dossier het 

voorwerp uitgemaakt van een 

inschrijving voor een “masterplan” 

ten belope van 640.000 euro in 2012 

op de begroting van de Stad 

Brussel. 

 

Ik heb opnieuw Minister GROUWELS 

geïnterpelleerd op 12 juni l.l. om 

te informeren hoe het met dit 

dossier ging, welke vorderingen 

Beliris gemaakt had en welk 

tijdschema en totaal budget er 

voorzien werden voor de 

herinrichting van de lanen. Zij 

liet mij weten dat de situatie niet 

veranderd was sinds 2012. Wanneer 

het om gemeentelijke wegen gaat, 

wacht Beliris steeds op het 

officiële standpunt van de Stad 

Brussel in verband met de 

herinrichting. Beliris voorziet een 

budget van 1.500.000 euro. 

 

Kunt u mij zeggen hoever de Stad 

staat in dit dossier ? Wanneer 
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ce que les demandes seront 

transmises à Beliris ?  Quel est le 

calendrier prévu par la commune 

pour le réaménagement des 

boulevards du centre ? 

 

 

------ 

 

 

Réponse du Collège : 

------------------ 

 

 

Le projet de réaménagement des 

boulevards du centre s’inscrit dans 

le cadre du volet « Grands 

Projets » de l’accord de majorité 

2012-2018.  Afin de mener à bien ce 

projet, le Collège a approuvé, le 

18 juillet 2013, les cahiers des 

charges relatifs à une étude de 

circulation qui va être réalisée 

pour l’ensemble du Pentagone et à 

la réalisation de comptages.  Ces 

décisions ont été communiquées au 

Conseil communal en date du  

9 septembre. 

 

 

 

L’objectif est l’aménagement de 

nouvelles places publiques à 

dominante piétonne, ce qui implique 

préalablement la réorganisation de 

la circulation dans le 

Pentagone par l’instauration de 

boucles de circulation. 

Ces boucles de circulation 

permettront de guider les 

automobilistes vers les parkings 

publics via des itinéraires sur 

voiries appropriées, de favoriser 

les transports en commun, les 

piétons et les cyclistes, de 

fluidifier le trafic automobile et 

d’attirer de nouveaux visiteurs 

dans le cœur commercial et 

touristique de la Ville tout en 

garantissant une accessibilité 

inter-quartier pour les habitants. 

Ce plan de circulation du Pentagone 

se fera en lien avec une réflexion 

worden de aanvragen overgemaakt aan 

Beliris ? Wat is de voorziene 

planning van de gemeente voor de 

herinrichting van de centrumlanen ? 

 

 

 

----- 

 

 

Antwoord van het College : 

------------------------ 

 

 

Het ontwerp voor de heraanleg van 

de lanen van het centrum staat, in 

het kader van het luik “Grote 

Projecten”, ingeschreven in het 

meerderheidsakkoord van 2012-2018.  

Om dit ontwerp tot een goed einde 

te brengen heeft het College op  

18 juli 2013 de bijzondere 

lastenkohiers goedgekeurd 

betreffende de verkeersstudie die 

zal verwezenlijkt worden voor het 

geheel van de Vijfhoek en 

betreffende de opmaak van de 

telling.  Deze beslissingen werden 

op 9 september aan de Gemeenteraad 

ter kennisneming voorgelegd. 

 

Het doel is het inrichten van 

nieuwe openbare pleinen overwegend 

voor voetgangers, hetgeen een 

voorafgaande reorganisatie van het 

verkeer in de Vijfhoek inhoudt door 

middel van het instellen van 

verkeerslussen. Deze verkeerslussen 

zullen toelaten de automobilisten 

naar de openbare parkings te leiden 

via daartoe aanbevolen en 

ingerichte trajecten en het 

transitverkeer te weren. Hierdoor 

worden het gebruik van het openbaar 

vervoer, de verplaatsingen te voet 

en de fietsverplaatsingen 

vergemakkelijkt.  Door het 

autoverkeer te reguleren is het de 

bedoeling om nieuwe bezoekers naar 

de handelszaken te trekken en het 

toeristische hart van de Stad te 

promoten, maar tegelijk ook een 

gewaarborgde toegankelijkheid 
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approfondie sur le statut de 

l’ensemble des places et boulevards 

du centre.  Il sera complété de 

mesures d’accompagnement en matière 

de mobilité. 

 

 

 

 

 

 

Il constitue une première phase 

indispensable.  Sur base des 

conclusions de ces études 

préalables, le projet de 

réaménagement des places et 

boulevards du centre sera réétudié 

en collaboration avec Beliris. 

 

En parallèle de cette étude de 

mobilité : 

 

- des démarches ont été 

entreprises auprès de Beliris 

afin de s’enquérir des 

différentes modalités 

potentielles de reprises des 

études urbanistiques et 

paysagères (montant des 

crédits déjà utilisés, 

procédures juridiques, 

maîtrise d’ouvrage et pilotage 

des comités d’accompagnement, 

etc.) ; 

- un accord de principe est 

passé au Collège sur le 

lancement d’une étude de 

développement commercial liée 

au projet de réaménagement en 

question ; le cahier de 

charges de cette étude est en 

cours de finalisation ; 

 

- le Collège a lancé la 

procédure de recrutement du 

futur responsable de la 

cellule administrative qui 

sera chargée d’organiser la 

coordination et le suivi 

opérationnels des différents 

grands projets examinés dans 

l’accord politique, ceci sous 

l’autorité politique du 

binnen de wijken te garanderen voor 

de bewoners.  Het verkeersplan voor 

de Vijfhoek zal opgemaakt worden in 

nauw verband met een grondige 

studie over het statuut van het 

geheel van de centrale pleinen en 

lanen. Het zal indien nodig 

vervolledigd worden met 

begeleidingsmaatregelen in zake 

mobiliteit. 

 

Dit is een eerste noodzakelijke 

fase.  Op basis van de besluiten 

van de voorafgaande studies, zal 

het ontwerp voor de heraanleg van 

de pleinen en lanen van het 

centrum, in samenwerking met 

Beliris, heronderzocht worden. 

 

Gelijklopend met dit 

mobiliteitsonderzoek : 

 

- werd er navraag gedaan bij 

Beliris betreffende de 

verschillende potentiële 

overnamemodaliteiten van de 

landschaps- en 

stedenbouwkundige studies 

(bedrag van de reeds gebruikte 

kredieten, juridische 

procedures,bouwheerschap en 

aansturen van de 

begeleidingscomités, enz); 

 

- een principe-akkoord werd 

voorgelegd aan het College 

betreffende het opstarten van 

een studie van commerciële 

ontwikkeling gelinkt aan het 

herinrichtingsproject waarvan 

sprake; het lastenkohier van 

deze studie wordt 

gefinaliseerd; 

- het College heeft de procedure 

opgestart voor de aanwerving 

van de toekomstige 

verantwoordelijke van de 

administratieve cel die belast 

zal worden met de coördinatie 

en de operationele opvolging 

van de verschillende grote 

projecten uit het 

meerderheidsakkoord, en dit 
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Bourgmestre et en étroite 

collaboration avec les 

échevins concernés. 

 

 

 

----- 

onder de politieke bevoegdheid 

van de Burgemeester en in 

nauwe samenwerking met de 

betrokken schepenen. 

 

 

----- 

  

 

 


